
MEMORANDUM 

No: P.1158 
Van: Mr. C. L. W. FOCK 
Aan: de Minister-President 

Bij de besprekingen te Brussel in het 
Comité' Directeur is een van de moeilijke punten ge
weest de kwestie van het buitentarief. U zult zich 
herinneren, dat over dit buitentarief al veel te 
doen is geweest en dat tenslotte de Ministerraad 
een maximum concessie heeft gedaan door het stellen 
van de beroemde XYZ-maximum-percentages voor grond
stoffen, halffabrikaten en eindproducten (Men had 
daarbij inj^et hoofd 5 , 15 en 2 5 $ ) . Een werkdocument, 
door he^secretariaat opgemaakt, bevatte een andere 
methode van berekening om tot een gemiddeld buiten
tarief te 
hoger was die uiteraard komen en een decapitatie, 

dan in onze gedachten. 
Ik zal U met de technische details van deze 

zeer moeilijke materie niet vermoeien^ aanvankelijk be
stond bij de meerderheid van de Nederlandse deskundigen 
de mening, dat de methode volgens het werkdocument uit 
Brussel zelfs met een decapitatie van b.v. 5 , 1 5 en 25$ 
in het algemeen hoger zou uitkomen dan de methode door 
ons voorgesteld. Overigens is ten aanzien hiervan het 
laatste woord nog niet gesproken* aangezien het niet 
zeker is, dat deze indruk bij de experts juist is. Men 
is thans bezig om nadere onderzoekingen te doen. In 
de ver adering van het Comité' Directeur, waar dus van 
Nederlandse zijde een amendement werd ingediend, inlas
sende onze methode, voor die welke het secretariaat 
aangaf, hebben zich vrij heftige incidenten voorgedaan, 
waarbij Minister Spaak tenslotte geweigerd heeft om het 
Nederlandse amendement op te nemen. De delegatie is 
niet van haar instructie afgeweken, doch mensen als 
Homan zijn toch wel mentaal zo beinvloed, dat zij be
ginnen over tenellen tot zekere concessies onzerzijds. 
De houding van Spaak zal ik niet kwalificeren. Het 
is natuurlijk te belachelijk, dat de heer Spaak onze 
amendementen onaanvaardbaar zou kunnen verklaren en 
zelfs niet als een minderheidsnota zou opnemen. Spaak 
heeft gezegd, dat hij thans op korte termijn naar Neder
land zal komen met enige experts om deze zaak met 
Minister Beyen en enige andere ministers te bespreken. 
Ik acht dit uiterst ongewenst, voornamelijk daarom, 
omdat gebleken is dat er nog studie nodig zal zijn 
en het welenige tijd zal kosten voordat deze zal zijn 
afgesloten. Afgezien daarvan ben ik uiterst huiverig 
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voor een bespreking ' t u s sen M i n i s t e r s ('.vaarbij dan be 
s l i s s i n g e n zouden moeten worden genomen) op d i t zo 
bij u i t s t e k t e c h n i s c h moeilijke t e r r e i n . Di t zou a l l e e n 
dan v ruch tbaa r zijn, i n d i e n van te voren het i n z i c h t 
i n deze ma te r i e u i t p u t t e n d zou zijn be s tudee rd . 

Ik meen goed t e doen U d i t mede te d e l e n . 
Het i s mogelijk, dat M i n i s t e r Beyen h i e r o v e r i e t s z e g t 
i n de M i n i s t e r r a a d van a . s .maandag . Mijn a d v i e s i s dus 
de boot t . o . v . van Spaak v o o r l o p i g a f t e houden en zo 
sne l mogelijk doors tuderen , zodat wij zeker zijn van onze 
f e i t e n . 

1 8 . 2 . 1 9 5 6 , t ^ " & 
i/lf 
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